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Napirendi javaslat  

 

1. A Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság 2022. évi egységes 
költségvetésének végrehajtásáról szóló törvényjavaslat (T/.... szám)  
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(Az ülés kezdetének időpontja: 12 óra 17 perc) 

Az ülés megnyitása, a határozatképesség megállapítása, a napirend 
elfogadása 

VAJDA ZOLTÁN (MSZP), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: Szép jó 
napot kívánok! Üdvözlök mindenkit, a bizottság tagjait, a sajtó munkatársait és ha 
valaki esetleg érdeklődik a munkánk iránt, azokat is. Bakos Bernadettet Vajda Zoltán 
helyettesíti, ez az egyetlen bejelentenivalóm van. Megállapítom, hogy ezzel a 
helyettesítéssel bizottságunk határozatképes. 

Azt javaslom, hogy fogadjuk el a napirendünket, amit megkaptak a kollégák e-
mailben. Kérem, hogy erről szavazógéppel most szavazzunk! (Szavazás.) 
Megállapítom, hogy a bizottságunk 14 igennel, egyhangúlag elfogadta a napirendet.  

A Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság 2022. évi egységes 
költségvetésének végrehajtásáról szóló törvényjavaslat (T/.... szám) 
(Döntés bizottsági önálló indítvány benyújtásáról 

Az első napirendi pontunk a Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság 2022. évi 
egységes költségvetésének végrehajtásáról szóló törvényjavaslat-tervezet megvitatása 
és a benyújtásról való döntés. Itt van körünkben Koltay András, az NMMH elnöke, jó 
napot kívánok, és Sorbán János gazdasági igazgató úr. Üdvözlöm önöket. A napirendi 
pont tárgyalását megnyitom. A médiaszolgáltatásokról és a tömegkommunikációról 
szóló 2010. évi CLXXXV. törvény 134. § (10) bekezdése alapján jár el a bizottságunk. 
Az NMHH elnöke a törvényben előírt határidőn belül megküldte a törvényjavaslat-
tervezetet az indoklásával együtt, valamint a könyvvizsgálói jelentést és a 2022. évi 
költségvetési beszámolót is, a bizottság tagjai ezeket megkapták. A bizottságnak május 
31-éig kell a törvényjavaslatot benyújtania az Országgyűlésnek.  

Elnök úrnak megadom a szót. Kérem, ismertesse, egészítse ki szóban a 
javaslatát, és ha majd lesznek kérdések, válaszoljon azokra is. Parancsoljon! 

Dr. Koltay András kiegészítése 

DR. KOLTAY ANDRÁS elnök (Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság): Tisztelt 
Elnök Úr! Tisztelt bizottsági Tagok! Köszönjük szépen a lehetőséget, hogy röviden 
összefoglalhatjuk a törvényjavaslat tartalmát.  

Valójában az egységes költségvetés négy különálló költségvetést tartalmaz, 
ahogy az előző években is. Ebből az első magának az NMHH-nak a költségvetése; itt az 
eredetileg tervezett bevételi és kiadási előirányzat 47,8 milliárd forint volt. Ehhez 
képest jelentős túlteljesítés jelentkezett mind a két oldalon, a bevétel 58,5 milliárd 
forint összegben teljesült, a kiadás pedig 54 milliárd forint összegben teljesült. Ennek 
a legfőbb oka az eredeti tervezéskor még nem ismerhető adattörlő alkalmazással 
kapcsolatos költségek, illetve bevételek és kiadások voltak.  

A második a Médiatanács működési költségvetése: itt jelentősen eltér az eredeti 
tervtől a valódi teljesülés. Ennek az az oka, hogy a veszélyhelyzetre tekintettel a 
médiaszolgáltatási díjak befizetése felfüggesztésre került. Ezeknek az áfája képezte 
volna a Médiatanács egyéb költségvetési tételét, ami nyilván egy átfolyó tétel lett volna, 
de nem érkezhetett be a Médiatanácshoz.  

A harmadik a Médiatanács kezelésében lévő bevételi és kiadási előirányzatok 
költségvetése. Itt szintén a díjfizetés felfüggesztése miatt a tervezett 1,9 milliárdos 
kiadási és bevételi főösszeg jelentősen alulteljesítésre került, 55 millió mind a két 
oldalon.  

A negyedik pedig az MTVA költségvetése, ahol kettébontja a tervezés a 
költségvetési bevételt és a kereskedelmi bevételt. Ezeknek az összege 130,1 milliárd volt 
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az eredeti költségvetés szerint. Ezekhez járul menet közben egy költségvetésen kívüli 
bevételi forrás, egy hitelfelvétel formájában, így az összes bevétel 134,6 milliárd volt, és 
a költségvetési kiadások is ennek megfelelően nőttek meg. (Dr. Hargitai János távozik 
a bizottság üléséről.) 

Mind a négy különálló zárszámadást független könyvvizsgáló auditálta, és a 
jelentésükben megállapították, hogy azok megbízható képet mutatnak az érintett 
intézmények vagyoni helyzetéről és költségvetéséről. Köszönöm szépen a szót. 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen, hogy ezt elmondta. A vitát megnyitom. Kérdezem, 

hogy van-e olyan bizottsági tagunk, akinek van kérdése. (Jelzésre:) Megadom a szót 
alelnök úrnak. Annyit kell bejelentenem, hogy Hargitai Jánost Ritter Imre helyettesíti. 
Alelnök úré, Ander Balázsé a szó! 

Kérdések, vélemények 

ANDER BALÁZS (Jobbik), a bizottság alelnöke: Köszönöm szépen a szót, elnök 
úr. Tisztelt Vendégek! Majdnem 11 milliárdos összegről van szó ebben az anyagban, 
mint személyi jellegű kifizetésekről. 693 dolgozó van az NMHH-nál.  

Ellenzéki oldalról már biztosan megszokták a kritikát, vissza is utasítják, mi meg 
általában ragaszkodni szoktunk hozzá, ha azt mondjuk, hogy ez az 
intézménykonglomerátum, amit felvázolt az előbbiekben, gyakorlatilag az állami 
cenzúrának, illetve a kormányzati propagandának egyfajta intézményes szervezete. 
Egyetlenegy kérdésem lenne, különösen most, amikor kint tüntetnek a diákok és a 
pedagógusok is a rettenetes bérhelyzet kapcsán, hogy ha itt osztunk-szorzunk, akkor 
az a 11 milliárdot elosztva 693 fővel, ez hellyel-közzel, de 1 millió 300 ezer forint fölötti 
havi fizetést feltételez az itt dolgozóknál. Kaphatnék-e én vagy éppen a bizottság, 
nyilvánvalóan a személyiségi jogokat messzemenően tiszteletben tartva és nevek 
nélkül, de legalább egy felsorolást azzal kapcsolatosan, hogy pontosan milyen 
beosztások, milyen munkakörök vannak az NMHH-nál, és adott esetben ezekhez a 
munkakörökhöz mekkora fizetés társul. Csak ennyi lett volna, köszönöm szépen. 

 
ELNÖK: Köszönöm, hogy ezt elmondta. Kérdezem, hogy van-e másnak igénye 

hozzászólni vagy kérdezni. (Nincs ilyen jelzés.) Amennyiben nincs, akkor visszaadom 
a szót elnök úrnak… (Jelzésre:) Bocsánat, Ritter Imréé a szó, parancsoljon! 

 
RITTER IMRE német nemzetiségi képviselő: Köszönöm szépen. Tisztelettel 

köszöntök mindenkit. Azt hittem, hogy lesz még hozzászólás, elnézést. 
A nemzetiségi terület nincs benne az anyagban; nyilván nem mi vagyunk ebben 

meghatározók. Egy kérésem viszont lenne elnök úrhoz, eléggé nyugtalanító híreket 
kaptunk a pécsi és szegedi nemzetiségi stúdióról. Emiatt szeretnék érdemben 
egyeztetést folytatni, hogy mi történik itt, és ebben kérem a segítségét. Köszönöm. 

 
ELNÖK: Köszönöm. Elnézést, ha picit figyelmetlen voltam. Van-e másnak 

kérdése, hozzászólása? (Nincs ilyen jelzés.) Ha nincs, akkor most már két felvetésre is 
tud elnök úr válaszolni. 

Dr. Koltay András válasza 

DR. KOLTAY ANDRÁS elnök (Nemzeti Média- és Hírközlési Hatóság): 
Köszönöm szépen. Ander képviselő úr kérdésével kezdem. Azt fontos elöljáróban 
rögzíteni, hogy az NMHH bevételei nem a költségvetésből származnak, hanem a 
hírközlési piacról, ez a főszabály alapvetően, és nyilván azok a személyi kifizetések, 
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azok a tételek, amelyek a költségvetésben szerepelnek, ilyen szempontból nem a 
költségvetést terhelik.  

Fontos azt is látni, hogy a hírközlési piac egészséges állapota nemcsak 
önmagában járul hozzá egy ország gazdaságához, hanem általános versenyképességi 
kérdés is. Az tehát, hogy azoknak, akik a hírközlési piacot felügyelik, ha a béreik 
természetesen nem is érik el a multiszektorban található béreket, de legalább esélyünk 
legyen arra, hogy valamilyen módon megfelelően el tudjuk látni ezt a feladatot. Ilyen 
szempontból ez indokolta annak idején az NMHH különleges státuszát, különleges 
jogállását, ami a bérezés szempontjából is egy sajátos helyzetet eredményez, de ahogy 
említettem, ez nem a költségvetést terheli. 

Ebből már az is kiderül, hogy nem alátámasztható az a vélekedés, hogy itt 693 
dolgozó az állami cenzúra végrehajtásán vagy a kormányzati propaganda támogatásán 
dolgozik. Egyrészt munkatársaink túlnyomó része eleve a hírközlési területen van, a 
médiás, a médiafelügyeletben dolgozó kollegák száma jelentősen csekélyebb, továbbá 
az ő vonatkozásukban a hatósági feladatkört meg a törvény által számunkra kijelölt 
feladatokat ismerve is nehezen értelmezhető ez a felvetés, ezért ezt szeretném ezúton 
visszautasítani. 

Természetesen mi is a különböző, az átláthatóságot, az információszabadságot 
rögzítő jogszabályok hatálya alá tartozunk. Tehát abban a pillanatban, hogy 
konkretizálódik az a kérdés, ami elhangzott képviselő úrtól, hogy pontosan milyen 
bérjellegű kifizetésekre vagy fizetésekre kíváncsi, akkor ezt örömmel megadjuk a 
jogszabályok keretei között. Egyébként a hatóság SZMSZ-e hatályos formában, 
pontosan elérhető a honlapunkon, tehát ott a vezetői beosztások, a szervezeti 
hierarchia, hogy milyen tisztségek, milyen vezetői szintek vannak az NMHH-ban, 
pontosan megismerhető. Tehát azt szeretném jelezni, hogy ha egy hivatalos 
közérdekűadat-kérést kapunk, akkor arra meg fogjuk tudni adni a választ, erre 
értelemszerűen nem készültünk a mai napon. 

Ritter képviselő úrnak pedig örömmel felajánljuk a segítségünket. Nyilván ő is 
tudja, hogy itt alapvetően a közmédiarendszer hatáskörébe tartozó kérdésekről van 
szó, ahol az NMHH alapvetően nem rendelkezik hatáskörrel, de természetesen a 
meglévő hatásköreinkkel kapcsolatban folyamatos együttműködésben vagyunk a 
közmédiarendszer különböző szervezeteivel, és nagyon szívesen segédkezünk vagy 
akár részt is veszünk egy ilyen jellegű eszmecsere tető alá hozásában. Köszönöm 
szépen. 

Határozathozatalok 

ELNÖK: Köszönöm. Ha nincs több kérdés, akkor a vitát lezárom. A Nemzeti 
Média- és Hírközlési Hatóság 2022. évi egységes költségvetésének végrehajtásáról 
szóló törvényjavaslat és indokolása kapcsán a benyújtásról való döntés következik. Ki 
ért egyet azzal, hogy a bizottság az előttünk fekvő törvényjavaslatot az indoklással 
együtt benyújtsa? Kérem, szavazzunk erről most! (Szavazás.)  

Megállapítom, hogy 11 igen szavazattal, 3 nem ellenében, 0 tartózkodással a 
benyújtását támogatta a bizottságunk. Tájékoztatom önöket, hogy a törvényjavaslat 
zárószavazását követően a végső indoklást meg kell küldenünk a Magyar Közlöny 
mellékletét képező Indokolások Tára részére. Ennek megtörténtéről tájékoztatást fog 
kapni a bizottság.  

Kell hoznunk még egy döntést. Döntenünk kell arról, hogy a törvényjavaslat 
tárgyalásának további szakaszaiban ki képviselje a bizottságot. Én szemezek Szűcs 
Lajos kollegával, legalábbis próbáltam, és ő jelezte is, hogy ő szeretne. Ki ért egyet ezzel 
a javaslattal? Szavazzunk most! (Szavazás.)  
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14 igen szavazattal, egyhangúlag úgy döntöttünk, hogy Szűcs Lajos képviselő úr 
képviseli a bizottságot a törvényjavaslat tárgyalásának későbbi szakaszaiban. Ezt a 
napirendi pontot lezárom. Köszönöm szépen az elnök úrnak és munkatársainak, hogy 
itt voltak. Viszontlátásra! 

Egyebek 

Második napirendi pontunk pedig az egyebek. Itt összesen annyit szeretnék 
bejelenteni, hadd tájékoztassam önöket, már a múltkori ülésünkön adtam egy jelzést, 
hogy Magyarországra látogat a kínai Országos Népi Gyűlés Költségvetési Bizottságának 
elnöke a küldöttségével együtt, és van már a találkozóra egy időpontunk, ez június 9-e, 
péntek, 11 óra, melynek során egy körülbelül 1,5 órás eszmecsere lesz, majd egy 
munkaebéd fogja ezt követni. Kérem, hogy aki érdeklődik az esemény iránt, az jelezze 
számunkra.  

Van-e bárkinek bármilyen bejelentenivalója? (Nincs ilyen jelzés.) Ha nincs, 
akkor lezárom a napirendet. 

Az ülés berekesztése 

Az ülést berekesztem. Köszönöm a részvételt. Szép napot! Viszontlátásra! 
 

 
(Az ülés befejezésének időpontja: 12 óra 30 perc)  

 

 

Vajda Zoltán 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Madarász Mária 


